
Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
Radni - Sesja 

Protokół nr XII  
XII Sesja w dniu 24 października 2019  
Obrady rozpoczęto 24 października 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:54 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych 

Obecni: 

1. Marcin Czerniej 
2. Gerard Depta 
3. Ernest Drazik 
4. Gerard Hanusek 
5. Adrian Juraszek 
6. Radosław Kasprzyk 
7. Elżbieta Kozłowska 
8. Maciej Kriwienok 
9. Adrian Lepiarczyk 
10. Grażyna Tokarska 
11. Mariola Wajda 
12. Roman Wilk 
13. Manfred Wrona 
14. Ilona Wróbel 
15. Henryk Wrzosok 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

W momencie otwarcia sesji obecnych było 15 radnych, co czyni obrady prawomocnymi. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji. Przewodniczący Rady Miejskiej 
minutą ciszy uczcił pamięć saperów, którzy zginęli podczas wybuchu w lesie w Kuźni 
Raciborskiej  8 października 2019 roku. 
 
 
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie : 



4.1.Uchwalenia „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe na obszarze Gminy Kuźnia Raciborska”. 

4.2.Określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

4.3.Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska. 

4.4.Zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

4.5.Zmiany uchwały Nr VII/68/2019 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 25 
kwietnia 2019r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

4.6.Ustalenia sposobu głosowania na ławników na kadencję 2020-2023. 

4.7.Powołania Komisji Skrutacyjnej ds. przeprowadzenia głosowania na ławników 
sądowych na kadencję 2020-2023. 

4.8.Wyboru ławników na kadencję 2020-2023. 

4.9.Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego. 

4.10. Wyrażenia zgody na najem nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kuźnia Raciborska na okres 10 lat oraz na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

4.11. Uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Kanalizacyjnych. 

4.12. Wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Rudy. 

4.13. Wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Kuźnia Raciborska. 

5. Wnioski. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 

7. Zakończenie. 

 
 Do przedstawionego porządku obrad Burmistrz Miasta zgłosił wnioski o usunięcie dwóch 
uchwał o treści :  

- wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Rudy, 

- wyrażenia zgody na najem nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kuźnia Raciborska 
na okres 10 lat oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy.  
 
 
Głosowano w sprawie: 
wycofania z porządku obrad punktu dot. wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji 
Rudy.  



 
Wyniki głosowania 
jestem za: 15, jestem przeciw: 0, wstrzymuję się od głosowania: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
jestem za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
 
 
Głosowano w sprawie: 
wycofania z porządku obrad punktu dot. wyrażenia zgody na najem nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kuźnia Raciborska na okres 10 lat oraz odstąpienia od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
 
 
Głosowano w sprawie: 
- porządku obrad – przyjęto jednogłośnie 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
 
3. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta. 

Burmistrz Miasta Pan Paweł Macha przedstawił informację dotyczącą spotkań, uroczystości, 
w których brał udział w okresie międzysesyjnym. 
 
 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 



4.1. uchwalenia „ Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe na obszarze Gminy Kuźnia Raciborska”. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rolnictwa, Gospodarowania 
Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia "Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe na obszarze Gminy Kuźnia Raciborska" 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.2. określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej. 
 
Głosowano w sprawie: 
określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego..  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska, 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – skarbnik gminy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 



za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.4. zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 
 
Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – skarbnik gminy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.5. zmiany uchwały Nr VII/68/2019 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 25 
kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej, 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Nr VII/68/2019 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 25 kwietnia 
2019 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – skarbnik gminy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów.  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.6. ustalenia sposobu głosowania na ławników na kadencję 2020-2023, 



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Elżbieta Kozłowska 
przedstawiła pozytywną opinię Komendanta Wojewódzkiego Policji w Katowicach dotyczącą 
kandydatów na ławników sądowych dla następujących osób: 

- Małgorzata Kostka, Daria Fajkus, Gizela Górecka, Zdzisław Czarnacki, Barbara Kokot. 
 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia sposobu głosowania na ławników na kadencję 2020-2023..  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.7. powołania Komisji Skrutacyjnej ds. przeprowadzenia głosowania na ławników sądowych 
na kadencję 2020-2023, 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Skrutacyjnej ds. przeprowadzenia głosowania na ławników sądowych na 
kadencję 2020-2023. 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono następujących radnych : 

- Maciej Kriwienok – przewodniczący 

- Grażyna Tokarska – członek 

- Mariola Wajda - członek  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 

 
4.8. wyboru ławników na kadencję 2020 – 2023, 

 

Po przeprowadzonym glosowaniu przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał wyniki 
głosowania : 
  



- Czarnacki Zdzisław – 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący; 

- Fajkus Daria – 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- Górecka Gizela – 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- Kokot Barbara – 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- Kostka Małgorzata – 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgodnie z przeprowadzonym tajnym głosowaniem nad 
wyborem ławników odczytał uchwałę stwierdzającą, że na ławników do Sądu Rejonowego w 
Raciborzu na kadencję 2020-2023 wybrano następujące osoby : 

- Czarnacki Zdzisław, 

- Fajkus Daria, 

- Górecka Gizela, 

- Kokot Barbara, 

- Kostka Małgorzata. 

  

4.9. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego  

Projekt uchwały dotyczy przebudowy dróg powiatowych w Turzu i w Siedliskach. 

Burmistrz przekazał informację, że zadanie to uzyskało dofinansowanie z budżetu państwa w 
wysokości 60%,  Powiat – 20%, Gmina Kuźnia Raciborska – 20%. W związku z tą 
inwestycją przekazujemy Powiatowi Raciborskiemu ponad 1 mln złotych. Przetarg na 
wykonanie przebudowy dróg jest w trakcie realizacji. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała wniosek pozytywnie. 

Radny Gerard Depta podziękował w imieniu mieszkańców na pozytywne odniesienie się do 
wniosku 
 
 
Głosowano w sprawie: 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego.  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 



Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 

4.11. uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Kanalizacyjnych. 

Projekt uchwały omówił Pan Marian Kostka – Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Kuźni Raciborskiej. Wieloletni Plan Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych ostatni raz był modernizowany w 2018 roku. 
Plan ten ma związek z tworzeniem aglomeracji w Rudach i Kuźni Raciborskiej. Z 
Regionalnego Programu Operacyjnego mogą być finansowane tylko gminy, które są w 
Aglomeracji. Warunkiem dofinansowania jest umieszczenie w programie wieloletnim. Plan 
można aktualizować lub modernizować. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Kozłowska 
- Manfred Wrona 
 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Kanalizacyjnych..  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 

 
4.13. wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Kuźnia Raciborska. 

Projekt uchwały omówił Pan Marian Kostka – Prezes GPWiK w Kuźni Raciborskiej. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
 
 
Głosowano w sprawie: 
wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Kuźnia Raciborska..  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 

 
5. Wnioski. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Kozłowska – proszę o wyjaśnienie sprawy sygnalizacji świetlnej przy przejściu dla 
pieszych – ul.Kościelna. 

- Burmistrz wyjaśnił, że sprawa jest procedowana z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Przejście 
stwarza zagrożenie mimo dodatkowego oświetlenia, dlatego będzie przesunięte kilkanaście 
metrów w stronę zatoki autobusowej. 

- Z-ca Burmistrza – Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk w imieniu Burmistrza wręczyła 
nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Nagrodę Kuratora Oświaty otrzymał Pan 
Wojciech Gdesz. 

Sołtys Turza Pani Marcelina Waśniowska zaprosiła na otwarcie rodzinnego parku rekreacji i 
czynnego wypoczynku w Turzu. Podziękowała radnym, Burmistrzowi i pracownikom urzędu 
za zaangażowanie i pomoc w realizacji tego przedsięwzięcia. 
 
 
 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 

Przewodniczący Rady Pan Radosław Kasprzyk złożył gratulacje nauczycielowi  Panu 
Wojciechowi Gdeszowi, który otrzymał nagrodę Kuratora Oświaty nadmieniając, że został 
zauważony nauczyciel z naszej gminy. 

Przedstawił wniosek Burmistrza o zwołanie sesji nadzwyczajnej 30 października 2019 roku w 
związku z koniecznością podjęcia do końca października uchwał w sprawie : 

- wyznaczenia obszaru, wielkości i granic aglomeracji Rudy, 

Zmiany uchwały nr V/59/2019 z dnia 28 lutego 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o 
charakterze użyteczności publicznej, zmienionej uchwałą nr VIII/85/2019 z dnia 30 maja 
2019r. w sprawie zmiany uchwały nr V/59/2019 z dnia 28 lutego 2019r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów 
pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej, zmienionej uchwałą nr XI/103/2019 z 
dnia 26 września 2019r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu 
na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej. 
 
 
 
 



7. Zakończenie. 
 
 
 

  

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

Radosław Kasprzyk 

  

 
Przygotował(a): Katarzyna Emrich 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


